



Lokalforening for Dansk Ornitologisk Forening

25. august 2026

Referat af Bestyrelsesmøde tirsdag d. 18. august 2026

Sted: **Værkerne i Sorø**

Deltagere: Inger Nielsen, Jette Mynster, Lasse Braae, Nils Kruse, Jette Hallig, Kirsten Mainprice, Lisbeth Fagerli, Allan Øster Steensen, Morten Jensen

Dagsorden:

1. Valg af dirigent og referent

Dirigent - MJ, referent - NK

2. Nyt fra kassereren (Allan)

- Der er fint styr på økonomien. Udgifterne er små og lokaltilskuddet fra DOF giver et samlet overskud. Den planlagte udvikling holder til trods for et mindre tilskud.

3. Handlingsplan ifm. DOF's rammestrategi 2026-2029

- Det foreslåede for turledere og aktive måtte aflyses på grund af manglende tilslutning. AS undersøger i stedet for om der er interesse i Storstrøms lokalafdeling til at lave noget i fællesskab. Der må være et bredere indhold end alene for turledere. Det er væsentligt at formidle DOF gennem samarbejde med andre organisationer. Hertil savner vi materiale centralt fra. Vi skal søge at være mere udadvendte og aktive.

Der kan eventuelt indkøbes udstyr til at observere fugle, som f.eks. lytteudstyr. JH undersøger mulighederne.

4. Lokalitetsbeskrivelser i DOF Vestsjælland

- Selv om man ikke i DOF centralt har ressourcer til at udarbejde lokalitetsbeskrivelser vil vi i Vestsjælland fortsætte med arbejdet. Der findes forslag til næsten 60 lokaliteter, men mange er ikke egnede eller tilgængelige. Det må være et krav at der er adgang ad veje, stier og P-pladser. Det blev besluttet at udvalgets medlemmer til næste møde vil komme med input til egnede områder, man kender til. Der findes inspiration til beskrivelser i tidligere udarbejdede beskrivelser.

5. Ringsted Naturpark

- Orientering ved IN. I Ringsted er der nu kommet lidt liv i projektet om Naturparken, mens Grønt Råd er nedlagt. Der har været stiftende møde, hvor der fremmødte flere end 100 personer med forskellig tilgang til projektet, alle virkede meget opsatte på at indgå på forskellig vis. På dagen blev igangsat ikke mindre end 9 arbejdsgrupper. IN meldte sig til Ådalsgruppen, (oplevelsesstiens forløb fra Høm og frem gennem Torpet Mose og videre til Søsportshjørnet) og Biodiversitets-gruppe, desuden er IN med i en gruppe med foreningsrelationer, dvs. DN, DOF, Sportsfiskerne og Kværkeby Fuglereservat. Der har til

nu været afholdt et par "opstarts- møder" i hver gruppe, med henblik på organisering, aktivitetsplaner samt forhåndenværende oplagte opgaver.

6. Faunistisk udvalg

- LB har fået tilkendegivelser fra 10 medlemmer der er interesserede i at medvirke i registrering af fugle på forskellig måde. LB vil i september/oktober lave et møde/kursus herom. LB er ved at få styr på artslister og boligbirding. Til dette ønsker han sig at flere engagerer sig.

7. Naturpolitisk udvalg

- Der har ikke været afholdt NPU-møde begrundet i, at tovholder NK har vanskeligt ved at definere udvalgets opgaver, og dermed finde relevant dagsorden. Oftest er møderne enten referat fra lokale problemstillinger eller emner der skal varetages nationalt. Der har hidtil ikke været emner som skal besluttes af bestyrelsen. Da udvalget findes vigtigt for lokalforeningens virke, blev det besluttet at MJ indkalder udvalgets medlemmer for at drøfte hvordan udvalget skal varetage dets opgaver.

8. Fuglestemmekursus 2027 v. Jan Kiel

- Jan Kiel havde udtrykt ønske om at afholde et kursus i DOF regi i Sorø. MJ har lavet en aftale om økonomi. Der var tilslutning til forslaget.

9. Evt.

- Fremtiden på Fugledegård. Der er etableret et godt samarbejde med Fugledegård, her især med Kalundborg Kommune, dog kan vi alene deltage i det omfang vi har ressourcer til det. AS vil drøfte samarbejdet med Fugledegård, her f.eks. om at arrangere ture. Fugletårnet er i dårlig stand, men det er Naturpark Åmosen der har ansvar for at forbedre forholdene.

- Naturobservatoriet ved Tissø. Vi har ikke hørt noget om det videre forløb, der er gået i stå på grund af DN Kalundborgs modstand mod udformning af projektet.

- Vedtægtsforslag for lokalforeningerne er næsten færdigt. Det påregnes at forslaget kommer op på enten efterårets repræsentantskabsmøde eller forårets møde.

- Ørneklubben og DOF-Ung har inviteret til fuglesafari m.v. den 18. oktober på Fugledegård ved KM. Der var i bestyrelsen enighed om at arrangementet alene var for DOF medlemmer.

- Vi har fået en gave bestående af bøger og tidsskrifter fra Arne Hastrup. Der arbejdes på at finde et tilgængeligt sted hvor de kan opbevares

10. Næste møde

27. oktober, kl. 18.30 på værkerne i Sorø, lokale 205